

ERREBOTEKO JOKUA



Atzo goizian erritar batek
ziran kalian galdetzen:
—¿Zergatik ez da erreboteko
partidurikan jokatzen?
¿Lege zar denak baztarturikan
ari al dira lajatzen?
edo zer da au, pelotaririk
ez alda oraiñ billatzen?

¿Non dira lengo plaza gizonak,
ain portirz eta senduak?
giza-legean jokatu izan
zituztenak partiduak?
zerengatikan daude oitura
onak orla baztartuak?
zergatik daude jokaliriyak
kuskurtuta atzenduak?

Len euskaldunik etzan jayian
partidu gabe gelditzen,
bazkal surrean ez bazan ere
artsaldian zan jokatzen;
elkartasunaz jende pilla zan
pelota plazara biltzen,
begiyak alai, biyotza pozak
an iñor etzan aspertzen.

Erriko galai aberats asko
plazan jokuan astian,
bat-tasunian aritzen ziran
beartsuakin nastian;
jamaika «chalo» entzun oi dute
pelota «pike» uztian
edo bestela joku ederra
norbaitek irabaztian!

Denbora batez ¿zeiñ etzan joaten
«Gros»-enian zan plazara
jai egunian zero chikiya
zirudin choko artara?
edo bestela, ¿zeiñ gelditzen zan
irten gabe «Atochara»
denbora gozo igarotzera
egiñaz naiko algara?

Erreboteko jokua baño
zer da, zer, ederragorik?
beste guztiyak onak dirala
ez det arkitzen oberik;
an etzan falta «pike» ta «paret»
«arraya» eta «alderik»,
«besagaiñ», «sake tanto zorrotzak»
eta gañera «bolerik».

Pelotariyak lengo oiturak
ez zaizkitzutela utzi,
errebotian berri berriro
obe zenukete asi,
zale gaudenak ditzagun lengo
usariyuak ikusi,
eta gazteak aurrerako ere
ditzaten ondo ikasi.

Ager dedilla oitura zarra
oso antziñetakua,
gure asabak Euskal erriyan
geroni jarritakua;
lotan badago esnatu laister
ez egon chokoratua,
aurrera ere bizi bedi, bai,
«erreboteko jokua».

JOSÉ ARTOLA

La Junta Provincial de Agricultura (Bizcaya)

El día 2 del corriente se reunió en la Diputación provincial la Junta de Agricultura bajo la presidencia del Sr. Olavarrieta y con asistencia de los vocales Sres. Ampuero, Arrótegui, Llano y Larrea.

Después de ser leída y aprobada el acta de la anterior sesión, se dió cuenta de los telegramas y cartas recibidas de las provincias hermanas, en contestación á los despachos remitidos desde Abadiano en la última sesión.

El Sr. Larrea dió cuenta de la entrevista celebrada en San Sebastián con la Comisión de la Junta de aquella provincia, de su visita á la Granja de Fraisoro y de los acuerdos tomados por la Diputación de Gipúzcoa sobre el establecimiento de paradas, campos de demostración y otros servicios, extendiéndose á la vez en explicar las mejoras que se piensan llevar á cabo con el establecimiento de cooperativas de lecherías, seguros de ganados y cosechas.

Además manifestó cuanto esperaba realizar la misma Junta en el próximo concurso de Irún y las gestiones llevadas á cabo para la compra de reproductores, en unión de la referida comisión guipuzcoana.

Se facultó al Sr. Larrea para que haga las adquisiciones de repro-